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Iktatószám: IV/B/14-3/2017. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 
Amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Humán Bizottságának 
2017. március 27-én (hétfőn) 8 órakor a Babits Mihály Kulturális Központ Remete termében 
megtartott rendes üléséről. 
 
 
Jelen vannak:  Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
  Dr. Máté István bizottsági tag 
  Dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag 
  Takács Zoltán bizottsági tag 
 
Távolmaradt:  Pap Máté bizottsági tag 
 
Távolmaradását jelezte:  Zaják Rita bizottsági tag 
  Nepp Péter bizottsági tag 
   
Tanácskozási joggal megjelentek:  Majnay Gábor osztályvezető 

dr. Horváth Annamária oktatási referens 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens 
Ferenc Vilmos a Szekszárdi Civil Kerekasztal elnöke 

A jegyző megbízásából:  dr. Holczer Mónika jogi referens, jegyzőkönyvvezető 
    
Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 4 fő bizottsági tag jelen van, a bizottság 
határozatképes. Az ülést 8 órakor megnyitja. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Köszönti a megjelenteket. Javasolja, hogy a bizottság 
jegyzőkönyv-hitelesítőnek dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tagot válassza meg. 
 
A bizottság 4 igen szavazattal dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tagot választotta meg 
jegyzőkönyv-hitelesítőnek. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Javaslatot tesz a napirendi pontok sorrendjére. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatot a sorrendváltoztatásra 
vonatkozó kiegészítéssel együtt, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal elfogadott, és 
megállapította a következő napirendet: 
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NAPIREND 
 
1. napirendi pont: 
A Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Endre Szakképző Iskolája és Kollégiuma 2016. évi 
Tartalékkeretből kapott támogatási összeg elszámolásához kapcsolódó bejelentése  
(18. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens 
 
2. napirendi pont: 
A Tolna megyei Járműbarát Egyesület 2016. évi Ifjúsági Keretből kapott támogatási összeg 
felhasználásának módosítása  
(22. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens 
 
3. napirendi pont: 
A Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Szakképző Iskolája és Kollégiuma 2016. évi 
Tartalékkeretből kapott támogatási összeg felhasználásának és elszámolási határidejének 
módosítása  
(21. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
 
4. napirendi pont: 
Az óvodák továbbképzési programjainak felülvizsgálata, beiskolázási terv 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
 
5. napirendi pont: 
A Humán Bizottság 2017. évi bizottsági keretének felosztása 
(19. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
 
6. napirendi pont: 
A Kosárlabda Sport Club Szekszárd támogatási kérelme 
(68. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
 
7. napirendi pont: 
Javaslat az Ifjúsági Fúvószenekari Alapítvány támogatására 
(83. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
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8. napirendi pont: 
Javaslat a 2017. évi egyházi közösségi programok és beruházások megvalósításának 
támogatására 
(70. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
 
9. napirendi pont: 
Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2016. évi megvalósulásáról 
(93. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
 

 
 
1. napirendi pont: 
A Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Endre Szakképző Iskolája és Kollégiuma 2016. évi 
Tartalékkeretből kapott támogatási összeg elszámolásához kapcsolódó bejelentése  
(18. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens 
 
Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens: Ismerteti az előterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 31/2017. (III. 27.) határozata 
a Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Endre Szakképző Iskolája 
és Kollégiuma 2016. évi Tartalékkeretből  kapott támogatási 
összeg elszámolásához kapcsolódó bejelentéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
27/2014. (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. számú melléklet 2. 
pont 1. alpontjában meghatározott átruházott hatáskörben 
eljárva: 

 
1. jóváhagyja, hogy a Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady 

Endre Szakképző Iskolája és Kollégiuma a VI/B/664-2/2016. 
számú szerződéshez kapcsolódóan 22.500,- Ft összeggel 
számoljon el. 

 



4 
  0327jkv
   

Határidő:   2017. március 27. 
Felelős:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
2. a fennmaradó 7500,- Ft támogatási összeget a Bizottság 

2017. évi Tartalékkeretére átcsoportosítja. 
 

Határidő:   2017. március 27. 
Felelős:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
2. napirendi pont: 
A Tolna megyei Járműbarát Egyesület 2016. évi Ifjúsági Keretből kapott támogatási összeg 
felhasználásának módosítása  
(22. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens 
 
Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens: Ismerteti az előterjesztést. 
 
dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag: Megyei szervezetről van szó? 
 
Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens: A nevük alapján megyei, de véleménye szerint 
inkább csak városi. Az egyesület képviselője bent járt a hivatalban, és tájékoztatta őt, hogy 
azért számolt el más költséggel az egyesület, mert leesett a hó, és nem tudta kivinni az autót 
hatósági vizsgálatra. Javasolja a bizottságnak, hogy a következő pályázat kiírásakor 
konkrétabban határozza meg az átcsoportosítás lehetőségét, mert az utóbbi időben egyre 
több olyan kérelem érkezik, amiben teljesen másra szeretnének elszámolni a támogatásban 
részesülök, mint amire a támogatást kapták.  
 
dr. Faludiné Uzsoki Valéria: Milyen tevékenységet folytat az egyesület? 
 
Asztalos Adrienn sport-és ifjúsági referens: KRESZ oktatást végez általános iskolás gyermekek 
részére.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Nem érti, hogy a lakókocsira miért van szüksége az 
egyesületnek. Javasolja a kérelem támogatását, tekintettel arra, hogy az egyesület elnökére 
mindig számíthat a város.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 32/2017. (III. 27.) határozata 
a Tolna megyei Járműbarát Egyesület 2016. évi Ifjúsági Keretből 
kapott támogatási összeg felhasználásának módosításáról 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
27/2014. (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. számú melléklet 2. 
pont 1. alpontjában meghatározott átruházott hatáskörben 
eljárva a Tolna megyei Járműbarát Egyesület kérelmére 
engedélyezi, hogy a Tolna megyei Járműbarát Egyesület a 2016. 
évi Ifjúsági Keretből kapott 50.000 forint támogatási összeget kis 
értékű eszközök költségeire fordítsa.  

 
Határidő: 2017. március 27. 
Felelős: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
3. napirendi pont: 
A Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Szakképző Iskolája és Kollégiuma 2016. évi 
Tartalékkeretből kapott támogatási összeg felhasználásának és elszámolási határidejének 
módosítása  
(21. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ismerteti az előterjesztést. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A 30.000 forintot az adventi programban való részvételért 
kapták? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Igen, de utólag kapták meg a támogatást.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: De akkor miért ilyen módon kell elszámolni a támogatási 
összeggel? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Minden támogatással el kell számolni. Volt egy határidő, de 
nem tudták ezen belül elkölteni a támogatási összeget. Véleménye szerint szakmai célra 
szeretnék fordítani az összeget.  
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: A hölgy járt a hivatalban. Ekkor tájékoztatta őt, 
hogy az összeget a gyermekekre szeretnék elkölteni. Kérdezte, hogy lehetne-e Erzsébet-
utalványra vagy más utalványra fordítani az összeget. Azt javasolta a hölgynek, hogy ne 
utalványra fordítsa az összeget, mert az adóköteles. Ezért azt tanácsolta neki, hogy belépőre 
fordítsák, például a Szekszárdi Élményfürdőbe.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Vagy valamilyen ifjúsági koncertre.  
 
Majnay Gábor osztályvezető: Mindenképp pozitívan értékelendő, hogy a gyermekekre 
szeretné költeni az összeget. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Javasolja a kérelem támogatását.  
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További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 33/2017. (III. 27.) határozata 
a Szekszárdi Szakképzési Centrum Ady Szakképző Iskolája és 
Kollégiuma 2016. évi Tartalékkeretből kapott támogatási 
összeg felhasználási és elszámolási határidejének 
módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
27/2014. (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. számú melléklet 2. 
pont 1. alpontjában meghatározott átruházott hatáskörben 
eljárva hozzájárul ahhoz, hogy a Szekszárdi Szakképzési 
Centrum Ady Szakképző Iskolája és Kollégiuma a 2016. évi 
Tartalékkeretből, a VI/B/648-2/2016. számú szerződésre kapott 
30.000-, Ft összeg felhasználási határideje 2017. március 31-ig, 
az elszámolási határideje 2017. április 30-ig meghosszabbításra 
kerüljön. 

 
Határidő:  2017. április 30. 
Felelős:  Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
4. napirendi pont: 
Az óvodák továbbképzési programjainak felülvizsgálata, beiskolázási terv 
(17. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ismerteti az előterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 34/2017. (III. 27.) határozata 
az óvodák továbbképzési programjának felülvizsgálatáról, 
beiskolázási tervéről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 
27/2014. (XII. 23.) önkormányzati rendelet 1. melléklet 2. pont 
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7. bekezdésének 1. alpontjában meghatározott átruházott 
hatáskörében eljárva – a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 
CXC. törvény 83. § (2) bekezdés e) pontja, továbbá a pedagógus-
továbbképzésről, a pedagógus-szakvizsgáról, valamint a 
továbbképzésben részt vevők juttatásairól és kedvezményeiről 
szóló 277/1997. (XII.22.) Korm. rendelet 1. § (8) bekezdés a) 
pontja alapján – 

 
1. a Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten 2017/2018. 

nevelési évi beiskolázási tervével egyetért; 
 

Határidő:   2017. március 27. 
Felelős:   Csillagné Szánthó elnök 

 
2. a Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda 2017/2018. nevelési évi 

beiskolázási tervével egyetért; 
 

Határidő:   2017. március 27. 
Felelős:   Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
3. felhívja a jegyzőt, hogy a határozatot küldje meg az 

érintetteknek. 
 

Határidő:   2017. április 5. 
Felelős:   dr. Molnár Kata jegyző  

 
5. napirendi pont: 
A Humán Bizottság 2017. évi bizottsági keretének felosztása 
(19. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
Előadó: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ismerteti az előterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 35/2017. (III. 27.) határozata 
a Humán Bizottság 2017. évi bizottsági keretének felosztásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 
27/2014 (XII.23.) önkormányzati rendelet 1. sz. melléklet 2. pont 
1/1. alpontja alapján a 2017. évi költségvetésről szóló 6/2017. 
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(III.6.) önkormányzati rendeletben (1.sz. melléklet) elkülönített 
Humán Bizottsági Keretet az alábbiak szerint osztja fel: 

 
     I. Sportkeret:                   21.100 eFt 
 

II. Ifjúsági Keret         2.700 eFt 
 

III. Civil Keret          6.000 eFt 
 

IV. Kulturális támogatási keret     1.100 eFt 
 

V. Mecénás Tehetséggondozó támogatási keret 3.500 eFt 
 

VI. Kiemelkedő Művészeti Együttesek              5 .500 eFt 
 

VII. Tartalék keret     2.100 eFt 
 

Összesen:                42.000 eFt 
 

Határidő:  2017. március 27. 
Felelős:  Csillagné Szánthó Polixéna HB elnök 

 
6. napirendi pont: 
A Kosárlabda Sport Club Szekszárd támogatási kérelme 
(68. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
 
dr. Holczer Mónika jogi referens: Ismerteti az előterjesztést. 
 
dr. Máté István bizottsági tag: Volt a szombati mérkőzésen, valamint a csapat többi 
mérkőzését is figyelemmel kísérte. Elmondja, hogy az egyesület az idei évben kimagasló 
teljesítményt nyújt. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Véleménye szerint a kérelem másról szól, mint az 
előterjesztés, ezért az előterjesztés határozati javaslatát a Közgyűlésnek tárgyalásra 
javasolná.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 36/2017. (III. 27.) határozata 
a Kosárlabda Sport Club Szekszárd támogatási kérelméről 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a „Kosárlabda Sport Club Szekszárd 
támogatási kérelme” tárgyú előterjesztést a Közgyűlésnek 
tárgyalásra javasolja. 

 
Határidő: 2017. március 29. 
Felelős: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
7. napirendi pont: 
Javaslat az Ifjúsági Fúvószenekari Alapítvány támogatására 
(83. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
 
dr. Holczer Mónika jogi referens: Ismerteti az előterjesztést. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Ha a koncert decemberben került megrendezésre, akkor 
miért most került napirendre ez az előterjesztés? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: A költségvetés elfogadását követően lehet csak tárgyalni a 
kérelmet. A múzeum közvetlenül nem utalhatja át az összeget az alapítványnak.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: De a költségvetés nem függ össze ezzel a témával. 
 
Majnay Gábor osztályvezető: De igen, mert ez az összeg először átutalásra kerül az 
önkormányzatnak, majd ezt követően az önkormányzaton keresztül kapja meg az alapítvány.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 37/2017. (III. 27.) határozata 
az Ifjúsági Fúvószenekari Alapítvány támogatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a „Javaslat az Ifjúsági Fúvószenekari 
Alapítvány támogatására” tárgyú előterjesztés határozati 
javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 

 
Határidő: 2017. március 29. 
Felelős: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
8. napirendi pont: 
Javaslat a 2017. évi egyházi közösségi programok és beruházások megvalósításának 
támogatására 
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(70. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika jogi referens 
 
dr. Holczer Mónika jogi referens: Ismerteti az előterjesztést. 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 38/2017. (III. 27.) határozata 
a 2017. évi egyházi közösségi programok és beruházások 
megvalósításának támogatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága a „Javaslat a 2017. évi egyházi közösségi 
programok és beruházások megvalósításának támogatására” 
tárgyú előterjesztés határozati javaslatát a Közgyűlésnek 
elfogadásra javasolja. 

 
Határidő: 2017. március 29. 
Felelős: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
9. napirendi pont: 
Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2016. évi megvalósulásáról 
(93. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 
Előadó: Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Elmondja, hogy egy újabb 
táblázattal egészült ki a Civil Koncepció megvalósulásáról szóló tájékoztató a kulturális 
rendezvények területén. A képviselők részéről ugyanis igény fogalmazódott meg azzal 
kapcsolatban, hogy lehessen látni, hogy milyen mértékben járulnak hozzá a civil szervezetek a 
városi programokhoz. A Babits Mihály Kulturális Központ a kérésnek eleget téve a tavalyi évtől 
már vezeti ezt. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Jó lenne, ha arról is kaphatnának tájékoztatót, hogy a civil 
szervezetek mennyire használták ki a pályázati lehetőségeket.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ezt már tervbe vette a hivatal, de 
ehhez szükség van a civil szervezetek aktív részvételére is a táblázat kitöltése során. A 
Kiemelkedő Művészeti Együttesek esetében a hivatal tisztában van a pályázati lehetőségek 
kihasználásával, valamint azoknál a civil szervezeteknél is, amelyek közvetlen kapcsolatban 
állnak az önkormányzattal. 
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Sajnálja azt, hogy az Önkéntesek Napján és az Állampolgári 
Részvétel Hetén mindig ugyanazok a civil szervezetek vesznek részt. Véleménye szerint kellene 
egy megoldást találni arra, hogy a résztvevők száma bővüljön.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A hivatal minden civil szervezetet 
értesít a rendezvényekről. Elmondja, hogy az elmúlt egy-két évben a résztvevők száma egy 
kicsit emelkedett.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Javasolja, hogy a következő évi tájékoztatóban a Szomjú 
Györgyről elnevezett Szomjú-díjat elnyert személyek kerüljenek megnevezésre, ugyanis 
véleménye szerint ezek a személyek megérdemlik, hogy olvasható legyen a nevük.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Elmondja, hogy bár a nevük nem 
olvasható a tájékoztatóból, a fényképeken láthatóak.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A cetlik esetében látható a százalékos megoszlás. Azt lehet-
e tudni, hogy összesen hány darab cetlit fogalmaztak meg? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: 384. Elmondja, hogy nem 
számítottak ilyen sok cetlire.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Szőlő-Szem Mozgalomnál nem kellene nevesíteni, hogy 
ki lett az új elnök? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Itt jelzi, hogy jó lenne, ha az 
önkormányzat kötne a Szőlő-Szem Mozgalommal feladat-ellátási szerződést. Más szervezetnél 
se lett kiemelve a vezető neve, ezért ennél a szervezetnél sem nevesítette. Elmondja, hogy a 
szervezet beszámolójában sem látható az elnök aláírása.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A tájékoztatóban 186 civil szervezet van megnevezve.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ezek a szervezetek vannak a Tolna 
Megyei Civil Információs Centrumnál (a továbbiakban: CIC) regisztrálva. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Több olyan szervezet is van, amelyekről nem rendelkezik 
információval. Az első a „Gyermek ember” Alapítvány. 
 
dr. Horváth Annamária oktatási referens: A Wunderland Óvodához tartozik.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: „Belvárosi Ifjúságért” Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A katolikus plébánia cserkészeivel 
kapcsolatos. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: „Családban élni jó” Egyesület? 
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Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Egy pályázat keretein belül került 
velük kapcsolatba. Az önkormányzattól eddig még nem kértek támogatást. Az alapító okiratuk 
szerint nevelőszülőknek nyújtanak segítséget.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: „Felelős vagyok érted” Alapítvány? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Szociális területen működnek.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Diákokért Alapítvány? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Az Ady Iskolához tartozik. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Harmadik Évezred Tolna Megyéje Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Lezsák Klára vezeti. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Alisca Amatőr Art-Művészeti Baráti Kör? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ez egy új amatőr egyesület. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Beások Magyarországi Egyesülete? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Az önkormányzat nem áll velük 
közvetlen kapcsolatban. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Betegápolásért Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A kórház ápolási minőségének 
javulása a célja az alapítványnak.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Borászok Szekszárdért Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Az egyesületnek nincs kapcsolata 
az önkormányzattal. 
 
Ferenc Vilmos a Szekszárdi Civil Kerekasztal elnöke: Volt egy OKJ-s képzés még korábban a 
borászattal kapcsolatban. A képzésen részt vevő tagokból alakult meg az egyesület. A 
kistermelői réteget képviselik. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Családi Tűzhely Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Pszichológusokból és 
pszichiáterekből áll, akik szolgáltatást nyújtanak. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Diákélet Egyesület? 
 



13 
  0327jkv
   

Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Az egyesület többször nyújtott már be 
pályázatot. Úgy tudja, hogy valamelyik iskola alapítványa. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: eSZ Híd Társulás? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Leposa Dezső társulata. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Fejlődésben Hátráltatott Gyermekek Alapítványa? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Nem rendelkezik információval az 
alapítványról.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Fitt Lesz Sportegyesület és a Fitt-Line Sportegyesület 
között van kapcsolat? 
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Nincs. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Gemenc TáncSport Egyesület? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Versenytánccal foglalkoznak. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Halász Háló Kommunikációs Közösségfejlesztő Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A katolikus egyház mellett 
működik.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Kerekes Tenisz Sport Egyesület még működik? 
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Ha be vannak regisztrálva, akkor igen, de az 
önkormányzat nem áll kapcsolatban az egyesülettel. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Kinyújtott Kéz Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Az önkormányzat nem áll 
kapcsolatban az alapítvánnyal.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Magyarországi Román Kulturális Közhasznú Alapítvány Egy 
Profi Színházért? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A Német Színházhoz kapcsolódik. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Mozduljunk Együtt Szekszárdért Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Halmai Krisztina által vezetett 
egyesület. Tagjai fiatalok, akik nagyon aktívak, és rendszeresen részt vesznek városi 
rendezvényeken.  
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Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Nemzetközi Szent György Lovagrend Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Ők azok, akik a különböző városi 
rendezvényeken fekete talárban lépnek fel. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Omega Szabadidős Sportegyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A fogyatékosok sportolását segítő 
egyesület. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Otthon Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A nevelőszülőkkel foglalkoznak.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Önálló Életért Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Nem rendelkezik információval az 
alapítványról. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: PONT-E Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Vállalkozókat tömörítő alapítvány. 
Vállalkozók számára tart képzéseket és nyújt egyéb szolgáltatásokat.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Roma Hagyományőrző és Diáksport Egyesület? 
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Egyszer nyújtottak már be pályázatot, viszont 
nagyon nehezen számoltak el. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Sakk- Kultúráért Alapítvány? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Nagyon aktívan dolgoznak, még 
külön lovagrendben is benne voltak, de úgy hallotta, hogy a vezetőjük elhunyt.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Sani Luludyi Közhasznú Érdekvédelmi Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Vezetőjük most messzire jár 
dolgozni, ezért nem tudja, hogy mi lesz az egyesület sorsa. Egyelőre még nem törölték az 
egyesületet a nyilvántartásból.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Spurkerék Modellező Sportegyesület? 
 
Majnay Gábor osztályvezető: Nyújtottak már be pályázatot az önkormányzathoz, de már elég 
régen.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Szakképzéssel az Emberekért és az Állatokért Közhasznú 
Alapítvány nem szűnt meg?  
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Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Nem.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Szekszárdi Babits Mihály Általános Iskola Német 
Nemzetiségi Kamarakórus Egyesület még működik? Mert úgy tudja, hogy a vezetőjük elment, 
és megszüntette az alapítványt. 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Véleménye szerint a vezető 
megszüntette az alapítványt, de tavaly még valószínű, hogy működött, ezért van benne a 
nyilvántartásban.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Szekszárdi Nosztalgia Egyesület? 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Főleg egyedülálló személyekből 
áll, akik havonta találkoznak. A zene iránt érdeklődnek és táncolnak. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Szekszárdi Vizitársulat Sportegyesület?  
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Nagyon nehezen lehet az egyesületet elérni. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A Tehetségekért Alapítvány és a Tehetséges Ifjúságért 
Alapítvány neve nagyon hasonlít egymáshoz.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Iskolai alapítványokról van szó.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Tolna Megyei Ifjúságért Alapítvány? 
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Erről az alapítványról nem rendelkeznek 
információval. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Tolna Megyei Sportszövetségek Szövetsége? 
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: A székhelye a Városi Sportcsarnokban van, és 
Gaál László a vezetőjük.  
 
Pócs Margit Közművelődési és civil kapcsolatok referense: Véleménye szerint jó lenne, ha a 
bizottság meghallgatná azoknak a civil szervezeteknek a beszámolóját is, amelyekkel az 
önkormányzat nem áll kapcsolatban.  
 
Takács Zoltán bizottsági tag: Összesen hány civil szervezet létezik? 
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Közel 300.  
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: Nehéz pontosan megmondani, 
mivel nincs bejelentkezési kötelezettségük a civil szervezeteknek. De tapasztalata szerint több, 
mint 300.  
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Ferenc Vilmos a Szekszárdi Civil Kerekasztal elnöke: Szeretné megköszönni a közművelődési 
és civil kapcsolatok referensének az összeállított tájékoztatót. Elmondja, hogy a kiemelkedő 
művészeti együttesek támogatása nagyon fontos, tekintettel arra, hogy a város életében 
fontos szerepet töltenek be. Vannak rajtuk kívül olyan szervezetek is, amelyekkel a város 
kapcsolatban áll, és amelyek szintén szépen végzik tevékenységüket, és részt vesznek a város 
rendezvényein. Rajtuk kívül vannak még olyan szervezetek, amelyek „anonimek”, 
működésükről a város nem rendelkezik információval. A civil szervezetek által szervezett 
rendezvényeket véleménye szerint jobban kellene támogatni, mert ezeknek a 
rendezvényeknek köszönhetően az anonim szervezetek is látják, hogy „milyen komoly élet 
zajlik a városban”. Itt szeretné kiemelni a CIC szerepét is. Beszélt a CIC vezetőjével, aki 
panaszkodott, hogy egy rendezvényről kiküld 224 meghívót, de csak 20 szervezet reagál rá. A 
támogatási lehetőségekkel kapcsolatban elmondja, hogy a felosztás arányán változtatni 
kellene. Az alpolgármestertől kapott egy személyes ígéretet arra, hogy ha év közben 
valamelyik kiemelkedő művészeti együttesnél olyan helyzet állna elő, hogy nem tud elmenni 
valamilyen minősítésre, vagy pedig országos vagy nemzetközi versenyre, akkor egy külön 
keretből támogatást biztosít a részükre a város. Nem azt mondja, hogy a sportot kellene 
háttérbe szorítani, de az arányokon változtatni kellene.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: Nem tud olyan esetről, hogy valamelyik együttes pénzügyi 
okok miatt nem jutott volna el valamilyen fontos rendezvényre. Lehetett ilyen, de akkor 
viszont nem kérték a város segítségét. A bizottság is minden esetben segítséget nyújtott. 
 
Pócs Margit közművelődési és civil kapcsolatok referense: A kiemelkedő művészeti 
együtteseknél kellene esetleg a támogatás összegét növelni, hogy ezáltal a vezetőik 
tiszteletdíja mindenképp biztosítva legyen.  
 
Csillagné Szánthó Polixéna elnök: A bizottság csak a rendelkezésére álló keret erejéig dönthet 
támogatásról.  
 
Asztalos Adrienn sport- és ifjúsági referens: Ha az arányokat nézik, akkor a sportnál 
figyelembe kell venni a szabadidő sport jelentőségét is, mivel rengeteg gyermeket mozgatnak 
meg az egyesületek így is. Véleménye szerint a civil szervezetek támogatásának emelésére 
további forrást kell keresni, mert az nem lenne jó megoldás, ha más keret összegét 
csökkentenék.  
 
dr. Faludiné Uzsoki Valéria bizottsági tag: A sportegyesületek és a civil szervezetek 
működését, tevékenységét nem lehet összehasonlítani.  
 
Majnay Gábor osztályvezető: Korábban az ő feladatkörébe tartozott a tornatermi igény 
figyelemmel kísérése. Akkor döbbent rá, hogy bizonyos sportegyesületek naponta több száz 
gyermekkel foglalkoznak. 
 
Csillagné Szánthó Polixéna: Egyetért azzal, hogy a civil szervezetek támogatását nem lehet 
növelni a bizottság többi keretének terhére, hanem más megoldást kell keresni. Javasolja, 
hogy a bizottság a tájékoztatót a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Humán Bizottságának 39/2017. (III. 27.) határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2016. évi 
megvalósulásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Humán Bizottsága Szekszárd Megyei Jogú Város Civil 
Koncepciójának 2016. évi megvalósulásáról szóló tájékoztatót a 
Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 

 
Határidő: 2017. március 29. 
Felelős: Csillagné Szánthó Polixéna elnök 

 
További napirendi pont nem lévén az elnök az ülést 9 óra 20 perckor berekeszti.  
 

K.m.f.  
 

 
dr. Faludiné Uzsoki Valéria 

bizottsági tag 
jegyzőkönyv hitelesítő 

 
 
Készítette: 

 dr. Holczer Mónika 
jegyzőkönyvvezető  

 
 
 
 
 
 
 

 

 

Csillagné Szánthó Polixéna 
Humán Bizottság elnöke 

 

Ellenjegyezte: 
dr. Molnár Kata 

jegyző 


